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Írásbeli kérdés

Dr. Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a Nemzeti
Erőforrás Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Mit kíván tenni a kormány a Budai Ifjúsági Park (Várbazár) helyzetének rendezés e
ügyében?”

címmel.

A választ írásban várom !

Tisztelt Miniszter úr !

A 60-as, 70-es években felnövő generációk legendás szórakozóhelye volt a Budai Ifjúsági Park .
1961 . augusztus 20-i megnyitása és 1984-es bezárása között a fiatalok számára nyári
szórakozóhelyként funkcionált, mely számos zenei rendezvénynek, koncertnek adott otthont .
1980-ban egy Edda koncert során a park bejáratához vezető lépcső kőfala leomlott . Ekkor a
parkot két hónapra be is zárták . 1984. szeptember 23-án volt az itt utolsó koncert, a
Parkbúcsúztató . A terület állapota az 1980-as évekt ől fogva folyamatosan romlott, mely az
épület teljes lezárásához vezetett. A világörökség részét képező Várkert-bazár jelenlegi kép e
kiábrándító : omladozó műemlékek, lerakott deszkák és téglák, homok és k őbuckák és a felvert
gaz látványa .

Szálloda, műkincskereskedelmi központ, fitneszcentrum, gyógyvízcsarnok – ezek voltak azok a
tervek, amelyek az utóbbi évtizedekben felmerültek a Várkert bazár területének rendezés e
kapcsán. A műemléki helyreállítás követelménye azonban mindig megkötötte a reménybeli
befektetők kezét, az államnak viszont elméletben sem volt annyi pénze, amennyivel a
felújításba bele lehetett volna vágni . Kormányhatározatok követték egymást, míg végül 2000 -
ben kiírták a hasznosítási pályázatot .

Az előszerződést 2002 végén kötötték meg egy többségi kanadai tulajdonban lév ő kft-vel .
Ennek értelmében a cég hatvan évre ingyenes használati jogot kapott az épületegyüttesre ,
viszont saját költségén kellett volna megvalósítania a m űemléki helyreállítást és az épületnek új



funkciót biztosító térszint alatti kiegészítést. A beruházás több tízmilliárdosnak ígérkezett ,
sajnos azonban a mai napig nem valósult meg .

A Budai Ifjúsági Parknak is otthont adó Várbazár területe jelenleg a Várgondnokság Nonprofi t
Kft . kezelésében áll . A cég jelenleg a Magyar Nemzeti Vagyonkezel ő Zrt. és a Budavári
Önkormányzat tulajdonában van. Besorolása szerint kiemelten közhasznú szervezet, amel y
immáron 14 éve foglalkozik az elhanyagolt, lepusztult állami tulajdonú Budavári Palotával é s
környezetével . A Nemzeti Erőforrás Minisztérium felügyeletével és rendelkezésre bocsátott
forrásaival végzett közhasznú tevékenységei közé tartozik a Várbazár üzemeltetése, őrzése. A
Várbazár felújítására, hasznosítására az elmúlt 20 évben is számtalan terv készült, ám a
kivitelezés még a mai napig várat magára .

A kérdésem ehhez kapcsolódóan tehát az, hogy mit kíván tenni a kormány a Budai Ifjúsági
Park (Várbazár) állapotának, helyzetének rendezése ügyében ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2011 . október 10 .
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Jobbik
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